
 

BRMG. 0012.93.2024.KMiT 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR  7-7/2024 

z  posiedzenia 

Komisji Mobilności i Transportu  

Rady Miasta Gdańska, 

które  odbyło  się 21 listopada 2024 r., godz. 15:30  w s. 003 

Nowego  Ratusza  przy ul. Wały Jagiellońskie 1  w Gdańsku. 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 

protokołu.  

 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 7 (siedmiu)  czyli było 

quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 

 

Posiedzeniu  przewodniczył  radny Marcin Makowski–Przewodniczący Komisji. 

 

Lista obecności Komisji stanowi załącznik  nr 1.  

Lista osób zaproszonych na posiedzenie  stanowi załącznik nr 2.  

 

Marcin Makowski – przewodniczący Komisji – Po stwierdzeniu quorum, otworzył 7 

posiedzenie, powitał zebranych i poinformował, że porządek obrad został dostarczony 

radnym w terminie regulaminowym, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Dodał, że 

wpłynęły do porządku druki: 159, 160, 169, 174, 180.   

 

Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad:         

 

1. Opiniowanie projektów uchwał RMG. 

 

1.1 w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta  

Gdańska – druk nr 159; 

 

Referuje: Agnieszka Trojanowska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

1.2. w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2025 rok – druk  nr 160; 

w zakresie działania Komisji: 

 

1) Ogólna informacja na temat założeń do budżetu Miasta na 2025r. – 

 Agnieszka Rawa, Kierownik Referatu Planowania Budżetowego 

2) Wydział Gospodarki Komunalnej – Łukasz Kłos, Zastępca Dyrektora 

3) Zarząd Transportu Miejskiego w Gdańsku - Łukasz Kłos, p.o. Dyrektora 

4) Gdański Zarząd Dróg i Zieleni – Tomasz Wawrzonek, Zastępca Dyrektora 

 

1.3  w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w 

przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi – druk nr 174; 



 

Referuje:  Joanna Pińska – Dyrektor Wydział Bezpieczeństwa  

i Zarządzania Kryzysowego 

 

1.4. w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta Gdańska 

Województwu Pomorskiemu – druk nr 169; 

 

Referuje:  Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

1.5. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania i 

śródmiejskiej strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 

Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek i sposobu poboru opłat za postój pojazdów 

samochodowych w tych strefach – druk nr 180; 

 

Referuje:  Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja.. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Marcin Makowski x -  - 

2.  Kamila Błaszczyk  x - - 

3.  Wojciech Błaszkowski x - - 

4. Anna Golędzinowska x - - 

5. Kazimierz Koralewski  x - - 

6. Marcin Mickun x - - 

7.  Michał Hajduk x - - 

 

 

PUNKT 1 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta  

Gdańska – druk nr 159; 

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2024 r. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agnieszka 

Trojanowska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. 

 

Przystąpiono do głosowania 

 

 

 

 



LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Marcin Makowski x -  - 

2.  Kamila Błaszczyk  x - - 

3.  Wojciech Błaszkowski x - - 

4. Anna Golędzinowska x - - 

5. Kazimierz Koralewski  - - x 

6. Marcin Mickun x - - 

7.  Michał Hajduk x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Agnieszkę 

Trojanowską, Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków – 6 głosami „za”   i 1 

głosem wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Opinia Nr 7-7/15-15/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.298.2024. 

 

1.2. w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2025 rok – druk  nr 160; 

w zakresie działania Komisji: 

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z 

dnia 28 listopada 2024 r. 

1) Ogólną informację na temat założeń do budżetu Miasta na 2022r. przedstawiła  

Agnieszka Trojanowska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. 

 

Nie było pytań. 

 

2) Zarząd Transportu Miejskiego w Gdańsku - Agnieszka Wasik, Zastępca Dyrektora, 

przedstawiła założenia do budżetu Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku 

Kamila Błaszczyk – członek komisji – spytała czy wzrost jeśli chodzi o autobusy o 400 

tysięcy to rezerwa zaplanowana do wykorzystania czy też zmiany zaplanowane. 

 

Agnieszka Wasik, Zastępca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku – 

odpowiedziała, że jest to zaplanowana zmiana jeśli chodzi o autobusy i tramwaje. Dodała, 

że udało się zwiększyć częstotliwość na liniach 158,167,168 oraz 227, głównie w godzinach 

porannych.  

 

3) Gdański Zarząd Dróg i Zieleni – Tomasz Wawrzonek, Zastępca Dyrektora przedstawił 

założenia do budżetu Gdańskiego Zarząd Dróg i Zieleni. 

Marcin Mickun – członek komisji – spytał jak wygląda kwestia zwiększenia wydatków na 

utrzymanie dróg i czy można to porównać do zeszłego roku. 

Tomasz Wawrzonek, Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarząd Dróg i Zieleni – 

odpowiedział, że niestety nie można tego porównywać. Dodał, że zwiększane są ilości 

środków na wydatki, np. metrów kwadratowych realizacji, oczyszczania itp.  



 

Przystąpiono do głosowania 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Marcin Makowski x -  - 

2.  Kamila Błaszczyk  x - - 

3.  Wojciech Błaszkowski x - - 

4. Anna Golędzinowska x - - 

5. Kazimierz Koralewski  - - x 

6. Marcin Mickun x - - 

7.  Michał Hajduk x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Agnieszkę 

Trojanowską, Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków – 6 głosami „za”   i 1 

głosem wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia Nr 7-7/16-16/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.299.2024. 

 

1.3. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych 

w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi – druk nr 174; 

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2024 r. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła  

Joanna Pińska, Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. 

 

Przystąpiono do głosowania 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Marcin Makowski x -  - 

2.  Kamila Błaszczyk  x - - 

3.  Wojciech Błaszkowski x - - 

4. Anna Golędzinowska x - - 

5. Kazimierz Koralewski  x - - 

6. Marcin Mickun x - - 

7.  Michał Hajduk x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Joannę Pińską, 

Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego – 7 głosami „za 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



 

Opinia Nr 7-7/17-17/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.313.2024. 

 

1.4. w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta Gdańska 

Województwu Pomorskiemu – druk nr 169; 

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2024 r. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agnieszka 

Wasik, Zastępca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku. 

 

Kamila Błaszczyk – członek komisji –spytała ile miesięcznie jest uprawnionych osób 

do korzystania z tych biletów. 

 

Agnieszka Wasik, Zastępca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku 

– odpowiedziała, że przygotuje taką informację.  

 

Przystąpiono do głosowania 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Marcin Makowski x -  - 

2.  Kamila Błaszczyk  x - - 

3.  Wojciech Błaszkowski x - - 

4. Anna Golędzinowska x - - 

5. Kazimierz Koralewski  x - - 

6. Marcin Mickun x - - 

7.  Michał Hajduk x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Agnieszkę 

Wasik, Zastępcę Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku –  

7 głosami „za pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia Nr 7-7/18-18/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.308.2024. 

 

1.5. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania i 

śródmiejskiej strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 

Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek i sposobu poboru opłat za postój 

pojazdów samochodowych w tych strefach – druk nr 180; 

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2024 r. 

 



Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agata 

Lewandowska, Dyrektor Biura Zarządzania Ruchem Drogowym. 

Marcin Makowski – przewodniczący Komisji – spytał, kiedy ostatnie zmiany były 

wprowadzane.  

 

Agata Lewandowska, Dyrektor Biura Zarządzania Ruchem Drogowym – 

odpowiedziała, że było to w 2020 r.. kiedy została wprowadzona Śródmiejska Strefa 

Płatnego Parkowania.  

 

Marcin Makowski – przewodniczący Komisji – spytał, czy można prosić o podanie 

stawek w innych miastach. 

 

Agata Lewandowska, Dyrektor Biura Zarządzania Ruchem Drogowym – 

odpowiedziała, że były analizowane miasta o podobnej wielkości jak Gdynia, 

Katowice, Toruń(4 zł) , Warszawa, Poznań (5 zł), Wrocław, Sopot (5,20 zł) i Kraków (8 

zł). Z tego zestawienia wynika, że Gdańsk jest obecnie najtańszym miastem w strefie 

płatnego parkowania. Najdroższym jest Kraków.  

 

Kamila Błaszczyk – członek komisji – zwróciła się z pytaniem o preferencyjne 

stawki z Kartą Mieszkańca. Czy będzie to funkcjonowało również jeśli ktoś będzie 

korzystał z aplikacji mobilnych. 

 

 Agata Lewandowska, Dyrektor Biura Zarządzania Ruchem Drogowym – 

odpowiedziała, że jak najbardziej będzie to możliwe. 

 

Kamila Błaszczyk – członek komisji – spytała jak dużo osób nie płaci za 

parkowanie w tych strefach. 

 

 Agata Lewandowska, Dyrektor Biura Zarządzania Ruchem Drogowym – 

odpowiedziała, że nie ma w tej chwili tych informacji ale może je przesłać drogą 

mailową.  

 

 

Przystąpiono do głosowania 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Marcin Makowski x -  - 

2.  Kamila Błaszczyk  x - - 

3.  Wojciech Błaszkowski x - - 

4. Anna Golędzinowska x - - 

5. Kazimierz Koralewski  - x - 

6. Marcin Mickun x - - 

7.  Michał Hajduk x - - 

 



Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Agatę 

Lewandowską, Dyrektora Biura Zarządzania Ruchem Drogowym – 6 głosami „za” 

i 1 głosem „przeciw” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia Nr 7-7/19-19/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.00068.319.2024. 

 

 

PUNKT 2 

 

Marcin Makowski – przewodniczący Komisji – przypomniał, że wcześniej wpłynęła 

do komisji korespondencja od przedstawicieli związków zawodowych NSZZ 

„Solidarność”  Pracowników Krajowej Izby Skarbowej w sprawie preferencyjnych 

stawek w strefie płatnego parkowania.  Komisja udzieliła odpowiedzi w tej sprawie 

informując, że została przyjęta uchwała w sprawie niższych cen parkingów 

kubaturowych. Powiedział, że jest obecny na dzisiejszym posiedzeniu przedstawiciel 

Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska. Udzielił mu głosu. 

 

Przedstawiciel Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska – powiedział, że Młodzieżowa 

Rada Miasta dostrzegła problem, z jakim zwrócili się mieszkańcy nowych osiedli  

w Letnicy. Przeczytał maila,  w sprawie słabym skomunikowaniu osiedli, co wyklucza 

osoby nieposiadające samochodów z codziennego funkcjonowania. Utrudnia to m.in. 

młodzieży i osobom starszym dojazdy na zajęcia dodatkowe czy do lekarzy.  

Zaproponował koncepcję aby wybrać najlepszy wariant, który pomoże w rozwiązaniu 

tego problemu. Młodzieżowa Rada Miasta zaproponowała uruchomienie połączenia 

Gdańsk – Południe  - Nowa Letnica szynobusem lekkim po torach kolejowych. Dodał, 

że jest to niecodzienne rozwiązaniem, ale nie wymagałoby dużych nakładów 

finansowych. Wspomniał, że  z tego co udało się dowiedzieć od przedstawiciela ZTM 

nie ma obecnie możliwości uruchomienia linii autobusowej przez ulicę Starowiejską, 

ponieważ brakuje odpowiedniej infrastruktury drogowej (zbyt wąska jezdnia). Zwrócił 

się z prośbą o przeprowadzenie analizy, jakie rozwiązanie dla mieszkańców Letnicy 

byłoby najlepsze w tej sytuacji. 

 

Marcin Makowski – przewodniczący Komisji – podziękował za te uwagi. Dodał, że 

rozmawiał na ten temat z Dyrektorem Łukaszem Kłosem i rzeczywiście w obecnej 

chwili brakuje na to pieniędzy. Poprosił o zabranie głosu Panią Agnieszkę Wasik. 

 

Agnieszka Wasik, Zastępca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku 

– powiedziała, że jeśli chodzi o zapotrzebowanie mieszkańców Letnicy na dodatkowy 

transport, w chwili obecnej brak rzeczywiście na to środków. Wymaga to zdobycia 

dodatkowych środków na uruchomienie linii, zwłaszcza, że utrzymanie tych 

istniejących już pochłania duże kwoty. Miasto stara się przeznaczać te środki tam gdzie 

sytuacja jest najcięższa. Po przejazdach technicznych wiadomo, że autobusy, jeśli będą 

jeździć w dwóch kierunkach, nie będą w stanie się minąć. Jeśli chodzi o komunikację w 

tym rejonie, to wszystko jest zależny od tego czy GZDIZ i DRMG poprawia 



infrastrukturę drogową. Natomiast jeśli chodzi o infrastrukturę kolejową, to leży to w 

gestii Marszałka Województwa Pomorskiego. 

 

Marcin Makowski – przewodniczący Komisji – zadeklarował, że komisja zwróci się z 

pismem do GZDIZ oraz DRMG w sprawie infrastruktury. 

 

Przedstawiciel Młodzieżowej Rady Miasta Gdańska – upewnił się, że komisja 

zrozumiała propozycje Młodzieżowej Rady Miasta. 

 

Marcin Makowski – przewodniczący Komisji – powiedział, że oczywiście rozumie i 

komisja zajmie się tym tematem. 

 

Agnieszka Wasik, Zastępca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku 

– poruszyła temat ustawy metropolitalnej. Wspomniała, że podobno ma ona być 

wkrótce uchwalona. Wówczas wszystkie przewozy będą zarządzane wspólnie, co 

ułatwi wiele spraw.  

 

Kamila Błaszczyk – członek komisji – spytała czy to oznacza, że SKM będzie również 

komunalizowana.  

 

Agnieszka Wasik, Zastępca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku 

– potwierdziła, że takie są zamierzenia aby kolej była również w Związku 

Metropolitalnym. 

 

Marcin Makowski – przewodniczący Komisji – potwierdził, że komisja na pewno 

zwróci się z wnioskiem zaproponowanym przez Młodzieżową Radę Miasta. 

Podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu. Zamknął posiedzenie – godz. 16:00. 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji  

 Mobilności i Transportu 

 

                  /-/ Marcin Makowski 

Protokołowała: 

Magdalena Garbowska 

 

 

 


